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Zápis č. 22 

z jednání Komise pro rodinu a sociální záležitosti 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 4. 10. 2023 

 

 

Přítomní členové: 

Mgr. Radek Brázda - předseda 

Bc. Jorga Formánková  

Ing. Martin Jirotka 

Mgr. Eva Machová 

Mgr. Jan Mochťák 

Alena Pagáčová 

Magdaléna Vaněčková 

Bc. Stanislav Vaďura, MBA 

Petr Turanec 

Mgr. Jakub Navařík, Ph.D. 

Bc. Radomír Kryl 

Ing. Mojmír Sokol 

 

 

 

Omluvení členové: 

Bc. Radka Pribilincová 

Ing. Anna Taclová 

Bc. Tomáš Weber 

Mgr. Martin Šmoldas, DiS. 

Václav Keprt 

 

 

 

 

Hosté:  

Mgr. Ivo Slavotínek, 1 náměstek hejtmana 
Olomouckého kraje 

Mgr. Bc. Zbyněk Vočka, vedoucí Odboru 
sociálních věcí KÚOK 

Mgr. Valerie Navrátilová, vedoucí oddělení 
plánování sociálních služeb, Odbor 
sociálních věcí KÚOK 
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Program: 

1. Aktualizace sítě sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2024 – akceptace změn 
v jednotkách, které jsou součástí sítě 

2. Náměty, diskuse, různé 

 

 

 

Zápis: 

Jednání komise: 

Předseda komise: Přivítal přítomné členy komise, 1. náměstka hejtmana Mgr. Ivo Slavotínka 

a pracovníky Krajského úřadu Olomouckého kraje na dvacátém druhém jednání. Seznámil 

přítomné s programem jednání. Doplnění, či změna programu nebyla ze strany členů 

komise navržena. 

Hlasování: Pro: /12 proti: /0 zdržel se:/0 

K projednávanému bodu bylo přijato usnesení komise UK-RS/22/1/2023 

„K-RS ROK schvaluje program jednání Komise pro rodinu a sociální záležitosti ROK 

dne 4.10.2023.“ 

 

1. Aktualizace sítě sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2024 – 

akceptace změn v jednotkách, které jsou součástí sítě 

 

Mgr. Bc. Zbyněk Vočka: informoval přítomné členy, že se jedná již o druhou aktualizaci sítě 

sociálních služeb OK na rok 2024, první aktualizace proběhla v červnu tohoto roku, jednalo 

se o zařazování nových služeb do sítě sociálních služeb OK a členové komise se k těmto 

návrhům vyjadřovali v rámci projednání Akčního plánu rozvoje sociálních služeb OK na rok 

2024, který následně schválilo ZOK pod č. UZ/15/41/2023 dne 19. 6. 2023. 

Mgr. Valerie Navrátilová: informovala o bodu č. 1; žádosti o akceptaci změn v jednotkách 

rozhodných pro výpočet výše dotace měli poskytovatelé sociálních služeb zařazených v síti 

OK v souladu s Postupem pro aktualizaci sítě sociálních služeb OK možnost podat do 31. 

7. 2023. Ve stanoveném termínu bylo podáno celkem 58 žádostí, v souladu s Postupem 

byly hodnoceny po formální a následně věcné stránce. Žádosti, které splnily formální 

náležitosti byly posuzovány v souladu s parametry tvorby sítě (s parametrem potřebnosti, 

dostupnosti, nákladovosti, kvality a provázanosti). K jednotlivým žádostem byly zpracovány 

hodnotící formuláře, kdy součástí hodnotícího formuláře jsou aktuální informace získané z 

registru poskytovatelů sociálních služeb, dále pak údaje z benchmarkingu, údaje uvedené 

žadatelem a posouzení manažera, do jehož pracovní skupiny žádost náleží. 
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Na jednání RMT byly manažery představeny jednotlivé hodnotící formuláře s návrhem, zda 

žádost o aktualizaci jednotek bude doporučena ke schválení, částečnému schválení či k 

zamítnutí. Do každého formuláře byl zaznamenán návrh a jeho odůvodnění, a vyjádření 

příslušné ORP. 

Návrh sítě bude předložen na jednání ROK dne 23. 10. 2023; vyrozumění žadatelů o 

výsledku posouzení jejich žádostí bezprostředně po autorizovaném usnesení ROK; 

schválení aktualizované sítě sociálních služeb v ZOK 11. 12. 2023. 

Celkem 40 žádostem bylo navrženo vyhovět, 10 žádostem částečně vyhovět a 8 žádostem 

nevyhovět. 

Podrobněji byly představeny důvody u návrhů na nevyhovění nebo pouze částečné 

vyhovění žádostem. 

 

„K-RS ROK“ doporučuje Radě Olomouckého kraje: 

a)  schválit návrh aktualizace jednotek u sociálních služeb zařazených v Síti 

sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2024 

 

Hlasování: Pro: 12/ proti: /0 zdržel se: /0  

K projednávanému bodu bylo přijato usnesení komise UK-RS/22/2/2023 

 

Diskuze: 

Mgr. Jan Mochťák:  vrací se k žádosti organizace AGEL Středomoravská nemocniční a.s.- 

odborné sociální poradenství, rozumí důvodu, proč nenavyšovat jednotky u této  „zdravotní“ 

služby v síti sociálních služeb OK, vznesl dotaz zda tato služba není v souladu s platným 

dokumentem Koncepce podpory rozvoje paliativní péče v Olomouckém kraji, který schválilo 

ZOK pod č. UZ/12/51/2018 ze dne 17. 9. 2018. Uvedl, že pokud nebude zařazena bude ji 

saturovat nemocnice Agel. 

Mgr. Ivo Slavotínek: pokud bychom podporovali rozvoj této služby, bude přibývat dalších 

zdravotníckých zařízení s tímto požadavkem na zařazení. Síť sociálních služeb OK bude 

dále neufinancovatelná. Dále informoval o dnešním setkání v oblasti S.M.A.R.T. 

technologie. A zmínil, že vidí jako prioritu Case managament - pilotní projekt pro vybraná 

lůžková zařízení. 

Ing. Martin Jirotka: doplnil, že v lokalitě působí i Charita Přerov s paliativní péči, nachází se 

zde placen celý paliativní tým včetně sociálního pracovníka. 

Dále proběhla diskuze kolem žádosti organizace Domov seniorů Prostějov p.o., kde snížují 

kapacitu o 66 lůžek. Snížení kapacity je z důvodu zkvalitňování poskytované sociální služby, 

a to navýšením počtu jednolůžkových pokojů (ze současných 30 jednolůžkových pokojů na 

74 jednolůžkových pokojů). Snížená kapacita DS bude nahrazena zřízením nové sociální 

služby DZR s celkovou kapacitou 50 uživatelů.  

Mgr. Eva Machová: informovala o situaci v zařízení Domova Alfreda Skeneho p.o., které 

rovněž procházelo rozsáhlou rekonstrukcí. 
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Mgr. Ivo Slavotínek: zmínil, že bude výrazně posílena kapacita terénních sociálních služeb 

a nadále bude probíhat humanizace stávajících zařízení. 

Mgr. Eva Machová: dotazovala se, jak pokračuje transformace sociálních služeb - DOZP. 

Zmínila, že byla u zrodu transformace DOZP. 

Mgr. Bc. Zbyněk Vočka: představil přítomným objekty, které již slouží uživatelům 

transformovaných služeb napříč celým Olomouckým krajem. Objekty si lze prohlédnout na 

webových prezentacích na www.domovyok.cz  

 

 

2. Náměty, diskuse, různé  

Mgr. Ivo Slavotínek: transformace je vedena principem humanizace, nákup bytů se 

uskutečňuje i uprostřed bytových domů. V současné době se projednává návrh investic, 

jsou v jednání další projekty, dále se zpracovávají transformační plány a studie 

proveditelnosti. Realizace je závislá na celé řadě faktorů. Jsou zpracovávány transformační 

plány, které zakotvují opuštění stávajících velkokapacitních zařízení. Přicházejí i žadatelé 

z domácího prostředí, do teď o ně pečovala pouze rodina a mají zájem o bydlení 

v komunitních prostředí. 

Mgr. Eva Machová: dotaz, jak to vypadá s osobami s PAS? 

Mgr. Ivo Slavotínek: odpověděl, že zasedala pracovní skupina, která se zaměřuje na oblasti 

vzdělávání, ale také na sociální služby i zdravotní službu. Olomoucký kraj zřídil službu pro 

osoby s PAS v organizaci Klíč - centrum sociálních služeb, p.o. Služba je určena pro osoby 

se zdravotním postižením, pro osoby s kombinovaným postižením, osoby s poruchou 

autistického spektra v kombinaci s mentálním postižením a přidruženými poruchami 

chování. Je zde velmi náročná péče a velká fluktuace zaměstnanců. K takovému vzniku 

služby přistoupil zřizovatel z důvodu zřízení dříve dlouhodobě nedostupné sociální služby 

pro uvedenou specifickou cílovou skupinu. 

Zmínil, že se rozvíjí spektrum ambulantních a terénních služeb. 

Mgr. Eva Machová: dotaz na dostupnost pečovatelských služeb, uvedla, že v ORP Přerov 

nejsou dostupné služby Charity Přerov nemají večerní a víkendovou péči. 

Mgr. Ivo Slavotínek: v současné době probíhá postupná transformace pečovatelské služby 

(dále jen „PS“). Podstata transformace PS spočívá v rozšíření provozní doby do večerních 

hodin, a to včetně víkendů a svátků a rozšíření služby pro další cílové skupiny, které spadají 

pod PS. Dále byla nastavena územní dostupnost PS, tak aby PS pokryly celé území 

Olomouckého kraje a vzájemně se nepřekrývaly. V rámci transformace PS dojde i 

k narovnání úkonů - některé budou nahrazeny dostupnými komerčními službami. 

Mgr. Bc. Zbyněk Vočka: doplnil dva důležité aspekty této transformace, dostatečné kapacity 

terénních a ambulantních služeb a tlak na občany, aby nehledali primárně pobytovou 

službu, ale snažili se využít terénní formu PS. PS je základním partnerem pro zjišťování 

potřeb uživatelů, svou koncepcí je dána již historicky. Není vizí kraje zajištovat další PS u 

příspěvkových organizací kraje. Jiné kraje již nemají PS při svých příspěvkových zařízeních.  

Mgr. Valerie Navrátilová: doplnila, že v ORP Přerov jsou terénní PS dobře saturovány. 

Jenom na PS je zde 89,643 úvazků pracovníků v přímé péči, jen pro srovnání Olomouc má 

http://www.domovyok.cz/
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94,71 úvazků a obdobně velké ORP Prostějov pouze polovinu tj.42,3 úvazků pracovníků. 

Charitě Přerov je nyní v aktuálně projednávaném materiálu navrhováno navýšení úvazků o 

2,95 úvazků. Charita Přerov má každodenní provozní dobu od 6.30 do 19.30 hodin již 

dlouhodobě, nyní navyšuje provozní dobu do 20.30 hodin. 

Mgr. Jan Mochťák: problém vidí v zajištění dostatečného množství sociálních pracovníků a 

pracovníků v sociálních službách; nejbližší škola pro tyto pracovníky je v Zábřehu. Olomouc 

stahuje pracovníky ostatním ORP, kde je jich nedostatek. Zdrojem je plán na vzdělání těchto 

pracovníků. 

Mgr. Ivo Slavotínek: snahou je odbourat hotelové služby, posílit péči, kraj je připraven 

navýšit úvazky těchto pracovníků. 

Mgr. Martin Jirotka: doplnil, že důležité je správně vyhodnotit nepříznivou sociální situaci. 

Mgr. Bc. Zbyněk Vočka: doplnil, že již proběhly workshopy zaměřené na vyhodnocování 

nepříznivé sociální situace a proběhly i schůzky s jednotlivými poskytovateli pečovatelských 

služeb a řešila se i situace týkající se rozvážení obědů. 

Mgr. Eva Machová: dodala, problémem je rovněž zbytečné přepečovávání. Bude ráda za 

zpětnou vazbu k vyhodnocení této transformace. 

Mgr. Bc. Zbyněk Vočka: zmínil předávání Cen pro lidi se srdcem na dlani, které se uskuteční 

dne 3.10.2023 v Červeném kostele v Olomouci. 

Mgr. Jan Mochťák: zmínil programy Národního plánu obnovy, jsou zde zahrnuty všechny 

preventivní služby, je tam velké množství financí, škoda toho nevyužít, strop 30 mil. Kč na 

1 projekt. 

Mgr. Bc. Zbyněk Vočka: upozornil na aktuální plány změny systému, které se týkají posílení 

finanční dostupnosti sociálních služeb. Do budoucna ministerstvo plánuje zavedení nové 

speciální dávky – doplatku k příspěvku na péči. Tento doplatek bude určen pro ty příjemce 

příspěvku na péči, pro něž je jeho stávající výše objektivně nedostatečná. Podobu tohoto 

doplatku ministerstvo v tuto chvíli finalizuje. 

Předseda komise p. Brázda:  Poděkoval za setkání a rozloučil se s přítomnými. 

 

 

 

V  Olomouci dne 4.10.2023 

 

………………………………. 
Mgr. Radek Brázda 
předseda komise 

 
Přílohy: 
Příloha č. 1 – prezenční listina 

 


